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So many countries so many customs, an English proverb says.

Every country and every nation has it is own traditions and customs. It's very important to know traditions and customs of different people. It will help you to know more about the history and life of different nations and countries.
One cannot speak about Russia without speaking about traditions and customs .They are very important in the life of Russian people. People are proud of their traditions and carefully keep them up. A great number of customs & traditions date back to the early days of Russia and we can say that they are the reflection of the country’s history and the people’s psychology. To know the customs and traditions means to understand the people, their art and culture better.
Customs and traditions arose in prehistoric times and evolved through the centuries blending with Christian rites. They can be divided into: familial customs and rites, which consist of birth, marriage, and burial rites; seasonal productive customs and traditions, which are tied to farming, herding, and hunting  tasks; and communal customs, which mark certain events in the life of the community. 
With the spread of modern civilization and urban culture, as well as the changes triggered by the two world wars, the folk customs and traditions in Russia have been greatly transformed. Recently a persistent effort is being made to revive folk rites. Customs and traditions are tied to ancient beliefs and symbols. 
In Russia people attach greater importance to traditions and customs that in other countries. Russianmen are proud of their traditions and carefully keep them up. There are many customs and some of them are very old. There is, for example, New Year, Christmas, Easter, Mother’s day, Maslenitza, May Day, Independence Day and Victory Day.
New Year.
The New Year was celebrated with a rich repertoire of folk traditions. People see the new year in at midnight on the 31st of December. They greet the new year with champagne and listen to the Kremlin chimes beating 12 o’clock. There are lost of New Year traditions in Russia. In every home there is a new year tree glittering with coloured lights and decorations. Children always wait for Father Frost to come and give them a present. Many people consider New Year’s Day to be a family holiday. But the young prefer to have New Year parties of their own. 
Christmas.
Christmas, the feast of Christ’s birth was at first celebrated in the East on January 6, together with the feast of Epiphany. Later, in the mid-4th century, it was established by the Roman catholic church as a separate feast and was celebrated on December, 25, according to the Julian calendar. With the introduction of the Christianity in the 10th century Christmas was fused with the local pagan celebrations of the sun’s return or the commencement of the agricultural year. The most interesting part of Christmas is Christmas Eve with its wealth of ritual and magical acts aimed at ensuring a good harvest and a life of plenty. Dead ancestors and family members are believed to participate in the eve’s celebration and are personified by a sheaf of wheat. A characteristic feature of Christmas is caroling, which expresses respect for the master of the house and his children and is sometimes accompanied by a puppet theater. The religious festival lasts three days and involves Christmas liturgies, caroling, visiting, and entertaining relatives and acquaintances. The Christmas theme has an important place, more important than Easter, particularly in church painting, and in poetry. The ‘’holy supper’’ on Christmas Eve is a meal of 12 ritual meatless dishes.
Easter.
The day we celebrate Christ’s rising from the dead is called Easter. It is always on Sunday in March or April. To many people Easer means the coming of spring. In spring trees send out new leaves. We colour eggs and give them to our friends, as a way of saying, ‘’spring is here!’’ Easter follows Great Lent, a time during which rich foods are usually forgone or eaten sparingly. To mark the end of this fasting period, and particularly to commemorate the resurrection of Jesus Christ, worshipers arrange special foods in a basket which they take to church on Easter, morning for blessing. These foods may include ham, sausage, seasonings, cheese, butter, “paska”, eggs, salt, horseradish, beetradish, and onions. Of special significance is the decorated Easter egg which symbolized life, while its decorative themes may portray health, happiness, fertility and prosperity. Easter Sunday is a feast of joy and gladness. People exchange Easter eggs, visit each other and say: “Jesus Christ has resurrected”! the other people answer: “He’s truly has”!
Mother’s Day.
Every last Sunday in November, Russian mothers become queen-for-a-day. Children and men present cards, flowers, presents, call their mothers. In fact, the holiday’s history embodies many social changes of recent centuries. The earliest tributes to mothers date back to the annual spring festival the Greeks dedicated to Rhea, the mother of many deities. Christians celebrated this festival on the fourth Sunday in Lent in honour of Mary, mother of Christ. In Russia this holiday was expanded to include all mothers and was called Mother’s Day.
Maslenitza.
Maslenitza is on of the most favourite holidays in our country. It lasts from Monday till Sunday. It comes either at the end of February or at the beginning of March, this is socalled movable festival. In 2002, Maslenitza took place in March (from 3d up to 9th). This holiday means the end of winter and the spring coming. It has pagan origin. During this holiday people visit each other, children play snowballs, light bonfires, enjoy horse-sledging. During these days people should avoid eating any kind of meat, but they are to eat much butter, cheese, sour cream, lots of pancakes. Lent follows Maslenitza, it is the strictest and long holiday, it lasts 7 weeks. During these weeks people avoid eating fat meals, meat and there are few entertainments. People must work hard, pray and clean their soul.
May Day.
May Day celebrations have their origins in the Roman festival of Flora, goddess of flowers, which marked the beginning of summer. People decorated their houses and villages with fresh-cut flowers gathered at dawn in the belief that the vegetation spirits would bring good fortune. May 1st was an important day in the Middle Ages. In the very early morning, young girls went into the fields and washed their faces with dew. They believed this made them very beautiful for a year after that. Also, on May Day the young men of each village tried to win prizes with their bows and arrows. May is the month for traditional dancing around the maypole. The original maypoles were freshly felled frees, stripped of their branches, brought into the community and adorned with garlands and ribbons. The maypole was originally a pagan fertility symbol.
Independence Day and Victory Day.
June 12 is Russia’s newest holiday, Independence Day, which commemorates the adoption in 1991 of the Declaration of Sovereignty of the Russian Federation. 
The greatest nation holiday in our country is Victory Day. On the 9th of May, 1945, the Soviet Army and its allies completely defeated the German fascists and the Second War ended. A magnificent memorial on Poklonnaya Gora has been built to commemorate the Victory. Many veterans take part in the military parade and lay wreaths on the Tomb of the 
Unknown Soldier. Radio and TV broadcast popular was songs. A lot of guests from different countries of the world come to Moscow to participate in the celebrations. 

















Как говорит английская пословица: «Сколько стран, столько обычаев».
У каждой страны и у каждой нации есть собственные обычаи и традиции. Очень важно знать традиции и обычаи разных народов. Это поможет знать больше об истории и укладе жизни разных стран.
Нельзя говорить о России, не говоря о ее традициях, праздниках. Они очень важны в жизни россиян. Люди гордятся своими традициями и тщательно продолжают их. Большое число обычаев и традиции относится ко времени первых лет России, и мы можем сказать, что они – отражение истории страны и психологии людей. Знать традиции и обычаи означает понимать людей, их искусство и культуру лучше.
Традиции и обычаи возникли в доисторические времена и развивались в течении столетий, смешиваясь с христианскими обрядами. Они могут быть разделены на: семейные обычаи и обряды – день рождения, свадьба, похороны; сезонные производительные обычаи и традиции, которые связаны с сельским хозяйством, рыбалкой, охотой; и бытовые обычаи, которые отмечают определенные события в жизни сообщества. 
В связи с распространением современной цивилизации и городской культуры, как и с изменениями, вызванными этими двумя мировыми войнами, народные обычаи и традиции в России очень изменились. В настоящее время пытаются возрождать народные традиции и обычаи. Эти обычаи и традиции, как и христианские праздники, связаны с древней верой и символами.
В России люди уделяют большее внимание традициям и обычаям, чем в других странах. Россияне гордятся своими традициями и тщательно хванят их. Существует много обычаев, и некоторые из них очень древние. Есть, например: Новый год, Рождество, Пасха, День матери, Масленица, Первое Мая, День Независимости и День Победы.
Новый Год.
Новый год знаменит множеством народных традиций. Люди встречают новый год в полночь 31 декабря. Они встречают новый год с шампанским и слушают бой кремлевских курантов, отсчитывающих 12 ударов. Существует много новогодних традиций в России. В каждом доме есть новогодняя елка, сверкающая цветными огнями и украшениями. Дети всегда ждут, чтобы пришел Дед Мороз и подарил им подарки. Многие люди полагают, что новый год – семейный праздник. Но молодое поколение предпочитают устраивать собственные новогодние вечеринки. 
Рождество.
Рождество, праздник рождения Христа, сначала отмечался на Востоке 6 января, вместе с праздником Богоявления. Позже, в середине 4 века, католическая церковь утвердила его как отдельный праздник и назначила на 25 декабря по юлианскому календарю. С введением христианства в 10 веке Рождество слилось с языческими праздниками солнцеворота и началом сельскохозяйственного года. Наиболее интересной частью Рождества является Рождественский Сочельник с его богатством ритуальных и магических действий, направленных на хороший урожай и жизнь в достатке. Характерная черта Рождества – песни, которые выражают отношение хозяина дома и его детей к празднику. Праздник длится 3 дня и включает в себя праздничные рождественские службы в церкви, колесования, посещение родственников и знакомых. Рождественская елка, которая пришла из Западной Европы, сегодня является обязательным элементом празднования Рождества в России. Рождественская тема занимает важное место в церковной живописи и поэзии. «Святой ужин» в рождественский сочельник – это ужин из 12 постно-ритуальных блюд.
Пасха.
День, когда мы празднуем воскресенье Христа из мертвых, называется Пасха. Это всегда воскресенье в марте или апреле. Для многих пасха символизирует начало весны. Весной на деревьях распускаются новые листочки. Мы красим пасхальные яйца и дарим их друзьям, как будто говорим: «Весна пришла»! пасха начинается после Великого Поста, времени, когда отказываются от животной пищи или очень мало едят. Чтобы отметить конец поста и отпраздновать Воскресенье Иисуса Христа, верующие собирают корзину с собственной едой, которую они утром на Пасху берут в церковь, для освящения. Как правило, это ветчина, колбаса, сыр, масло, «пасхи», яйца, соль, хрен и репчатый лук. С особым смыслом украшают пасхальные яйца, которые символизируют жизнь, поскольку рисунки на них могут означать здоровье, счастье, достаток и процветание. Пасхальное воскресенье – это праздник радости и счастья. Люди обмениваются Писанками, ходят друг к другу в гости и говорят: «Христос Воскрес»! другие люди отвечают: «Воистину Воскрес»!
День Матери.
Каждое последнее воскресенье в ноябре, русские мамы становятся королевами дня. Дети и мужчины дарят им открытки, подарки, цветы, звонят и поздравляют с праздником. Фактически, история этого праздника реализует в себе многие социальные изменения последних столетий. Самые ранние подношения для матерей датируются ежегодным весенним фестивалем, который греки посвящали Рее, матери большинства божеств. Христиане праздновали этот фестиваль на четверное воскресенье Великого Поста в честь Пресвятой Девы Марии, матери Иисуса Христа. В России этот праздник стал праздником для всех матерей и был назван Днем Матери.
Масленица.
Масленица – один из любимых праздников в нашей стране. Он длится с понедельника по воскресенье. Он проходит либо в конце февраля, либо в начале марта, это так называемый праздник непостоянной даты. В 2002 году масленица проходила с 3 по 9 марта. Это праздник перехода от зимы к весне. В это время люди ходят в гости друг к другу, жгут костры, катаются на санях, запряженных лошадьми. В эти дни люди должны избегать употребления в пищу любого мяса, но могут есть немного масла, сметаны, сыра и блинов. После масленицы наступает Великий Пост, самый строгий и длинный. Он длится 7 недель. В это время люди не едят жирной пищи, мало развлекаются. Люди должны много трудиться, молиться и очищать свою душу.
Первое Мая.
Празднование первого мая происходит от празднования римского фестиваля богини Флоры, богини цветов, который знаменовал начало лета. Люди украшали свои дома и деревни свежесрезанными на рассвете цветами, веря, что духи растений принесут им удачу. Первое мая был важным днем в Средневековье. Очень рано утром молодые девушки выходили в поле и умывались росой. Они верили, что это сделает их очень красивыми в наступающем году. Также первого мая мужчины каждой из деревень состязались в стрельбе из лука для получения приза. Май – это месяц для традиционного танца вокруг майского шеста. Настоящий майский шест – это свежесрубленное дерево, очищенное от ветвей, установленное в центре поселка и украшенное гирляндами и лентами. Майский шест – это языческий символ плодородия.
День Независимости и День Победы.
12 июня Россия празднует самый молодой праздник, День независимости, в честь принятия в 1991г. Декларации Суверенитета Российской Федерации.
Самый большой национальный праздник в нашей стране – День Победы. 9 мая 1945г. советская армия и ее союзники полностью одержали победу над немецкими фашистами и Вторая Мировая война и Великая Отечественная война закончились. Величественный мемориал был построен на Поклонной горе, в честь ознаменования победы. Многие ветераны принимают участие в военном параде и возлагают венки к могиле Неизвестного Солдата. Радио и телевидение передают популярные военные песни. Много гостей из разных стран мира приезжают в Москву, чтобы участвовать  празднованиях.
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